
Zápis z jednání školské rady Základní školy Nové Hrady ze dne 3. 1. 2022 

Přítomni (bez titulů): Lucie Kolářová, Michaela Sremaňáková, Milan Strejček, Vladimír Hokr, Michal 

Jarolímek, Olga Tuscherová, Alena Hanušová, Bohumila Vochosková, Lucie Šromová 

Hosté (bez titulů): Karel Kříha, ředitel základní školy 

 

Program jednání: 

1. Schválení zápisu z jednání školské rady ze dne 1. 11. 2021 

pro: 9          proti: 0         zdrželi se: 0 

Zápis jednání byl přijat. 

 

2. Schválení Výroční zprávy za školní rok 2020/2021 

Ředitel ZŠ zodpověděl dotazy členů ŠR k Výroční zprávě, viz. níže.  

pro: 9         proti: 0             zdrželi se: 0 

Výroční zpráva za školní rok 2020/2021 byla přijata. 

 

Některé dotazy členů ŠR k Výroční zprávě a následné odpovědi pana ředitele: 

 ZŠ měla v minulém školním roce 2 nekvalifikované pracovníky – prosím o vysvětlení o koho 

jde? Kdy budou kvalifikovaní? Ředitel: Jde o Terezu Kříhovou a Lucii Šromovou. Tereza 

Kříhová je nyní na mateřské dovolené, Lucie Šromová uvedla, že v současné době studuje 2. 

ročník navazujícího magisterského studia, obor Pedagogika volného času. Studium se o rok 

prodloužilo kvůli nevyřízené akreditaci. Po dostudování tohoto studia bude nastupovat na 

Učitelství pro 1. stupeň v rámci CŽV na pedagogické fakultě JU. 

 Hospitace – jak často? V jakých třídách? Jaké předměty? Zápisy? Ředitel: 5x ročně chodí na 

hospitace přímo pan ředitel, 5x zástupkyně. Vždy na hlavní předměty, zápisy jsou. 

 Jaký je plán sebevzdělávání učitelů na tento rok? Jak je řešen zástup v případě zájmu učitele o 

seminář? Jaké jsou finanční prostředky pro vzdělávání učitelů? Ředitel: každý pedagog si 

vybírá semináře sám podle svého uvážení. Vždy je zástup umožněn a finanční prostředky jsou 

k dispozici, žádný pedagog nedostane odpověď, že by bylo málo peněz na vzdělávání 

pedagogů. 

 Badatelství s němčinou – prosím o vysvětlení o co jde. Ředitel: žáci 5. třídy se účastní 

projektu, který pořádá ZVAS. Jedná se o propojení badatelství a německého jazyka. Tento 

kroužek vede paní Marešová. 

 Ve výroční zprávě chybí zhodnocení (vůči učitelům, žákům, rodičům) – ŠR doporučila doplnit 

v příští výroční zprávě. 

Ostatní: 

 Lucie Kolářová seznámila celou ŠR se svým zaměstnáním a to proto, aby vysvětlila přehled, 

který ve školství má a že je v ŠR nejen jako matka dětí, ale také jako člověk, který se vzdělání 

věnuje i ve svém zaměstnání, pracuje s místními akčními plány a má velkou informovanost o 

dalších školách v regionu. Zkušenosti má i z ostatních škol v celé ČR a to zejména z konferencí 

po celé republice, kterých se pravidelně účastní.  



 Pan Strejček se dotazoval na doučování AJ, resp. proč neprobíhá. Ředitelem školy byl 

vysvětlen pracovní úvazek učitelů, počet žáků ve třídě a slíbil, že zjistí informace o doučování 

u vyučující. 

 S tím se pojí i další dotaz, a to na podzimní dotace na doučování žáků zasažených Covid 19 – 

ředitel školy odpověděl, že dotace byla jen na podzim, nyní již není. 

 Dotaz na zájmový kroužek německého jazyka – proč není? Ředitel školy odpověděl, že není 

vyučující, který by tento kroužek vedl. Pan Hokr řekl, že opakovaně upozorňuje na nutnost 

zajištění kontinuity ve výuce německého jazyka. Jestliže se děti učí němčinu v mateřské škole, 

měla by výuka ve formě volitelného kroužku navazovat i ve škole, a to bez ohledu na to, zda 

je hrazena z nějakého projektu či z peněz od města. Žijeme na hranicích s Rakouskem, město 

i škola se zapojují do přeshraničních projektů, proto by mělo být prioritou školy zajištění 

tohoto kroužku, protože mezi rodiči o tento kroužek vždy zájem byl. 

 Člen školské rady Michal Jarolímek vyzývá vedení školy, aby důkladně prověřilo všechny 

možnosti otevření zájmového kroužku se zaměřením na německý jazyk pro děti od 1. ročníku 

a výše a současně, aby formulovalo podmínky, za jakých by bylo možné tento kroužek otevřít 

a realizovat od školního roku 2022/2023. Výsledky tohoto průzkumu by měly být sděleny 

školské radě a zřizovateli nejpozději do června 2022.  

 ŠR se dohodla, že i členové zkusí hledat lektora/učitele tohoto kroužku. 

 Paní Šromová připomněla užitečnost logopedie na 1. stupni ZŠ – mnoho žáků má vadu řeči a 

rodiče mnohdy situaci neřeší. Paní Kolářová uvedla, že zná několik logopedek a že se pokusí 

zajistit logopedku, která by „vyučovala“ přímo v Nových Hradech. Pan starosta přislíbil místo 

pro výuku v komunitním centru.  

 2.A – asistentka pedagoga? Má žák s podpůrnými potřebami k dispozici asistentku? Pan 

ředitel odpověděl, že asistentka je po celou dobu vyučování k dispozici, i když ne ve třídě. 

Kdykoliv jí žák potřebuje, je přivolána. Takto to podle pana ředitele vyhovuje matce dítěte i 

pedagožce. 

 Jídelna – na sociálních sítích se komunikovalo o výběru jídla ve školní jídelně, např. proč je 

v jeden den čočka a hrachová kaše; smažená ryba nebo ryba na přírodno; játra s knedlíkem 

nebo s rýží … ŠR doporučila panu řediteli, aby vedoucí školní jídelny vysvětlila důvod, proč to 

tak musí být a s čím vším musí vedoucí jídelny pracovat, např. aby byl splněn spotřební koš 

atd. Jistě by to usnadnilo povědomí rodičů. Pan Hokr uvedl, že již jednal s vedoucí školní 

kuchyně, která navrhla, že i osobně vysvětlí to, jak musí dodržovat spotřební koš. Paní 

vedoucí projevila zájem řešit možné úpravy v jídelníčku, zároveň je však vázána nařízeními, 

jejichž dodržování jsou pravidelně kontrolována. 

 

 Další zasedání ŠR bylo stanoveno na 28. 3. 2022 v 17:00.  

 

Zapsaly: Lucie Šromová a Lucie Kolářová v Nových Hradech dne 5. 1. 2022 

Podpis předsedkyně ŠR: Lucie Kolářová 

Podpis místopředsedkyně ŠR: Lucie Šromová 


